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Informacja o wykonaniu bud¿etu za 
pierwsze pó³rocze br., zmiany bud¿etowe            
i wieloletniej prognozy finansowej, a tak¿e 
sprawozdanie z dzia³alnoœci burmistrza, emisja 
obligacji komunalnych, informacja o realizacji 
zadañ oœwiatowych, poparcie wniosku rady 
miejskiej Inowroc³awia do Trybuna³u 
Kons ty tucy jnego  w  sprawie  us tawy                     
o utrzymaniu czystoœci i porz¹dku w gminach 
by³y omawiane podczas 24. sesji Rady Miejskiej 
Solca Kujawskiego.

Sprawozdanie z dzia³alnoœci burmistrza 
dotyczy³o okresu od 23 czerwca do 10 
paŸdziernika br. Burmistrz Teresa Substyk 
s k o n c e n t r o w a ³ a  s i ê  n a  o m ó w i e n i u  
najwa¿niejszych zagadnieñ, czyli finansów oraz 
najwiêkszych inwestycji gminy: - Solec nie jest 
odosobnion¹ wysp¹ szczêœcia, która le¿y na 
pieni¹dzach i wszystko lekko przychodzi. 
Ka¿dego dnia musimy koncentrowaæ siê na 
kontroli finansów i zapewnieniu œrodków na nasze 
inwestycje. Pracujemy tak¿e nad konstruowaniem 
bud¿etu na przysz³y rok, który bêdzie chyba 
najtrudniejszym bud¿etem w historii gminy. Prace 
przy budowie tunelu postêpuj¹ zgodnie                  
z harmonogramem i jeœli zima nie przeszkodzi, 
powinno udaæ siê zakoñczyæ inwestycjê w po³owie 
przysz³ego roku. No mo¿e nieco póŸniej.

T. Substyk poinformowa³a, ¿e podczas swojej 
wizyty w Urzêdzie Marsza³kowskim zwróci³a 
uwagê na koniecznoœæ podjêcia dzia³añ w celu 
rozpoczêcia finansowania unijnego projektu BiT- 
City, w tym naszej czêœci dzia³añ tj. budowy 
wiaduktu kolejowego. Obecnie trwa budowa 
chodnika po pó³nocnej stronie tunelu, tak aby po 
rozpoczêciu prac nad drugim przês³em, by³a 
mo¿liwoœæ przejœcia do dworca kolejowego.

Z innych inwestycji, w sprawozdaniu 
omawiana jest przebudowa dróg lokalnych, 
modernizacja Soleckiego Centrum Kultury, 
z a k o ñ c z e n i e  d r u g i e g o  e t a p u  P a r k u  
Przemys³owego. We wrzeœniu z³o¿ono wniosek    
o dofinansowanie przebudowy ul. Lipowej oraz 
drogi ³¹cz¹cej ul. Lipow¹ z ul. Tartaczn¹. 
Pocz¹tkowo mia³a byæ te¿ wykonana ul. Sosnowa, 
jednak z uwagi na du¿e nak³ady wy³¹czono j¹         
z wniosku. Koszt ca³oœci (bez ul. Sosnowej) to 12 
mln z³, z czego dofinansowanie mo¿e wynieœæ 4 
mln z³. Nale¿y, obok nawierzchni, wykonaæ 
instalacje kanalizacji sanitarnej, co nie podlega 
dofinansowaniu. Jak podkreœli³a burmistrz           
T. Substyk, rozpoczêcie inwestycji jest 
uwarunkowane otrzymaniem dofinansowania. 
Natomiast jeœli chodzi o modernizacjê SCK,         
w czerwcu zakoñczono pierwszy etap, tj. 

wykonanie przybudówek, przebudowa wejœcia 
g³ównego, wykonanie konstrukcji fasad oraz 
stolarki okiennej. Opracowano te¿ dokumentacjê 
projektow¹ drugiego etapu modernizacji, 
obejmuj¹cego roboty budowlane oraz instalacyjne 
wewn¹trz budynku. Przetarg na wybór wykonawcy 
ma byæ og³oszony do koñca roku. Ca³oœæ ma byæ 
rozliczona w 2014 r., czyli do tego czasu 
modernizacja musi zostaæ zakoñczona.

Gmina partycypowa³a w kosztach przebudowy 
i adaptacji poddasza w budynku przy ul. Bohaterów 
Wrzeœnia 6, teraz wyst¹pi³a do starostwa                 
z wnioskiem o pozwolenie na zmianê sposobu 

u¿ytkowania na funkcje mieszkalne. Jest jeszcze 
sporo innych potrzeb inwestycyjnych, ale 
wszystkich nie uda siê sfinansowaæ, st¹d rada 
przyjmuj¹c bud¿et na 2013 r. zadecyduje, które 
zadania bêd¹ realizowane.

W uzupe³nieniu informacji o inwestycjach 
zrealizowanych b¹dŸ bêd¹cych w trakcie 
realizacji, burmistrz zwróci³a uwagê na istotne 
dla rozwoju Solca Kujawskiego, dalekosiê¿ne 
plany zwi¹zane ze s t ra tegi¹  naszego 
województwa. W dokumencie tym zapisano 
bowiem, ¿e w³adze województwa, po 
wybudowaniu stopnia wodnego ko³o Nieszawy, 
widz¹ koniecznoœæ budowy kolejnego stopnia     
w okolicach Solca. Strategia mówi tak¿e              
o budowie przeprawy mostowej oraz platformy 
m u l t i m o d a l n e j   r z e c z n e g o  p o r t u  
prze³adunkowego. Oczywiœcie nie jest to 

Dokoñczenie na str.3

W soleckim Centrum Aktywnoœci         
i  Edukacji  rozpocz¹³ dzia³alnoœæ 
Uniwersytet Trzeciego Wieku.                 

Ruszy³
uniwersytet

15 paŸdziernika nast¹pi³o podpisanie 
umowy z przedstawicielami Wy¿szej 
Szko³y Gospodarki w Bydgoszczy, której 
wyk³adowcy bêd¹ prowadziæ zajêcia. 
Podpisy na dokumencie (fot.) z³o¿yli 
burmistrz Teresa Substyk i Krzysztof 
Sikora, prezydent WSG. Tego dnia 
studenci UTW otrzymali indeksy oraz 
wys³uchali wyk³adu inauguracyjnego, 
wyg³oszonego przez K. Sikorê. 

Chêæ podjêcia nauki zadeklarowa³y 53 
osoby. Uniwersytet Trzeciego Wieku jest 
jednym z przedsiêwziêæ Centrum 
Aktywnoœci i Edukacji oddanego do 
u¿ytku w 2011 r., a stworzonego w ramach 

realizowanego w Solcu Kujawskim 
Lokalnego Programu Rewitalizacji, 
dofinansowanego ze œrodków Unii 
Europejskiej. 

Tak siê dobrze z³o¿y³o, ¿e otwarcie 
Uniwersytetu nast¹pi³o w Europejskim 
Roku Aktywnoœci Osób Starszych              
i Solidarnoœci Miêdzypokoleniowej. 

Studentom ¿yczymy wytrwa³oœci i jak 
najlepszego wykorzystania wiedzy 
przekazywanej podczas wyk³adów.

XXIV SESJA RM

O pieni¹dzach i oœwiacie

1 i 2 listopada 
- we Wszystkich Œwiêtych 
i w Zaduszki odwiedzimy 

na cmentarzu groby 
naszych bliskich ...
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Dy¿ury aptek
Do 28 paŸdziernika - “Pod Lwem”

(ul. Leœna 2)

29 paŸdziernika - 4 listopada - “Leœna”
(ul. Leœna 19)

5 - 11 listopada - “Solecka”
(ul. Powstañców 7a)

Osiedle Staromiejskie - 5.11.2012 r., 17.00 (UMiG)
So³ectwo Chroœna - 9.11.2012 r., 18.00 (œwietlica )

Osiedle Robotnicze - 16.11.2012 r., 17.00 (budynek nr 4)
Osiedle Toruñskie - 27.11. 2012 r., 17.00 (Zespó³ Szkó³)

So³ectwo Kujawska - 29.11.2012 r., 17.00 (œwietlica „Jagódka”)

Terminy zebrañ mieszkañców

Na zaproszenie Stowarzyszenia 
Rozwoju Solca Kujawskiego nasze miasto 
odwiedz¹ przedstawicielki Zespo³u 
"Kalinka" Towarzystwa Polonijnego 
"Mazurek" z  obwodu Wo³gogradzkiego, 
które bêd¹ u nas od 7 do 13 listopada br. 
G³ównym celem wizyty jest uœwietnienie 
obchodów Œwiêta Niepodleg³oœci              
w regionie kujawsko-pomorskim oraz 
przybli¿enie nam - jak kultywuje siê 
patriotyzm z dala od Ojczyzny - gdzieœ pod 
Uralem. W naszym mieœcie goœcie 
u c z e s t n i c z y æ  b ê d ¹  w  s p o t k an i u                    
z mieszkañcami Solca Kujawskiego, na 

które serdecznie zapraszamy (œroda, 7 
listopada, godz. 17.00, Biblioteka 
Publiczna). Dwa dni póŸniej - 9 listopada 
wezm¹ udzia³ w sesji popularnonaukowej 
poœwiêcone j  losom Polaków na  
Wschodzie, która odbêdzie siê w Zespole 
Szkó³ przy ul. Tartacznej (pocz¹tek            
o 12.30) i 11 listopada we mszy œwiêtej      
za Ojczyznê.

Jak zwykle  przed pierwszym 
listopada, kiedy t³umnie odwiedzamy 
cmentarze, uczulamy na ostro¿noœæ na 
drogach. W tym roku nie s¹ planowane 
zmiany organizacji ruchu w rejonie 
cmentarza, nie zaszkodzi jednak, jak 
zawsze, byæ wyczulonym na znaki 
d r o g o w e  i  u w a ¿ a æ  n a  i n n y c h  
u¿ytkowników ruchu. Chc¹c u³atwiæ 
mo¿liwoœæ zaparkowania samochodów w 
rejonie cmentarza bêd¹ wyznaczone 
dodatkowe dwa miejsca, gdzie 1 listopada, 
bêdzie mo¿na zostawiæ samochód. S¹ to 
place na terenie Zak³adu Gospodarki 
Komunalnej i przy ul. Bydgoskiej u 
wylotu ul. Piotra Skargi. Chc¹c dojechaæ z 
c m e n t a r z a  w  k i e r u n k u  O s i e d l a  
Toruñskiego, sugerujemy poruszanie siê 
ul. ¯wirki i Wigury lub ul. Bydgosk¹. 
Jad¹c tymi ulicami uda siê omin¹æ rejon 
robót przy tunelu. Wielu z nas pewnie uda 
siê na cmentarz pieszo, do czego 
zachêcamy.

Przed
1 listopada

„Cicho drzewa szumcie, kolegi nam nie 
budŸcie”. Taki napis widnieje na 
ods³oniêtym na pocz¹tku paŸdziernika      
w os têpach Puszczy Bydgoskie j  
pami¹tkowym obelisku poœwiêconym 
Jerzemu Szafkowskiemu, zmar³emu         
w 2010 r. soleckiemu leœnikowi, 
mi³oœnikowi przyrody, autorowi tekstów 
do „Soleckiego Peryskopu”, cz³owiekowi, 
który z pasj¹ dzieli³ siê swoj¹ wiedz¹          
o tajnikach przyrody. J. Szafkowski 
wyznaczy³ i opisa³ rowerowy szlak 
„Œwiadkowie historii” przebiegaj¹cy przez 
Puszczê Bydgosk¹.  Opracowanie               
J. Szafkowskiego zosta³o wyró¿nione       
w konkursie „Cudze chwalicie...” 
og³oszonym przez Wojewodê Kujawsko  
Pomorskiego w 2000 r. Pan Jerzy by³ 
równie¿  radnym rady miejskie j .                 
W uroczystoœci ods³oniêcia obelisku, 
z o r g a n i z o w a n e j  p r z e z  s o l e c k i e  
n a d l e œ n i c t w o ,  w z i ê l i  u d z i a ³  

przedstawiciele samorz¹du z burmistrz 
Teres¹ Substyk i Janem Koszarskim, 
przewodnicz¹cym rady oraz by³ymi            
i obecnymi radnymi, rodzina, przyjaciele    
i znajomi oraz liczna rzesza kolegów 
leœników. Wszyscy ciep³o mówili              
o dobrym cz³owieku i pracowniku, jakim 
niew¹tpliwie by³ J. Szafkowski.

Pami¹tkowy obelisk
dla kolegi

Odeszli od nas

W przeddzieñ Wszystkich Œwiêtych 
wspominamy tych, którzy odeszli w ci¹gu 
minionego roku. Wprawdzie nie ma Ich 
wœród nas, lecz wi¹¿ o Nich pamiêtamy, 
wspominamy chwile razem spêdzone, 

niedokoñczone rozmowy. Odchodzili nasi 
najbli¿si, dla ka¿dego z nas najwa¿niejsi, 
ale tak¿e Ci, którzy byli szerzej znani, 
którzy zrobili coœ wiêcej dla ca³ej naszej 
spo³ecznoœci. Byli to:

Krzysztof Czarczyñski - wieloletni 
dyrektor Szko³y Podstawowej nr 4, radny 
Solca Kujawskiego, powiatu, a tak¿e 
cz³onek zarz¹du naszej gminy oraz 
zarz¹du powiatu, ale dla wielu z nas przede 
wszystkim kolega i przyjaciel.

Józef Franaszczuk - przez wiele lat 
by³ so³tysem i cz³onkiem rady so³eckiej, 
przez dwie kadencje jej przewodnicz¹cym, 
lubi³ œpiewaæ i tê swoj¹ pasjê kultywowa³ 
w  z e s p o l e  f o l k l o r y s t y c z n y m  
„Solecczanie”, mówiono o Nim dusza 
towarzystwa.

Antoni Nawrocki - burmistrz przez 27 
lat kierowa³ gmin¹, by³ inicjatorem wielu 
przedsiêwziêæ, s³u¿¹cych rozwojowi Jego 
Solca, któremu bezgranicznie siê 
poœwiêci³, Jego pracê bardzo ceniono 
przyznaj¹c liczne nagrody, by³ tak¿e 
wspania³ym i wyrozumia³ym szefem.

Byæ patriot¹ daleko
od ojczyzny
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perspektywa najbli¿szych lat, tylko kolejnych 
okresów unijnego finansowania, ale aby móc 
zabiegaæ o realizacjê i finansowanie tych 
projektów, musz¹ one byæ zapisane w strategii 
województwa.

Informacjê o wykonaniu bud¿etu za okres od 
stycznia do czerwca 2012 r. przedstawi³a Alina 
Kowalska, skarbnik gminy. Oto podstawowe 
wartoœci obrazuj¹ce bud¿et pierwszego pó³rocza. 
Na zaplanowane roczne dochody w wysokoœci 
75,16 mln z³ wykonano 32,19 mln z³ tj. 42,8 proc. 
wielkoœci zak³adanej. Dochody bie¿¹ce wynios³y 
24,19 mln z³, co stanowi³o 49,3 proc., dochody 
maj¹tkowe wykonano z kolei w 30,6 proc. Plan 
wydatków wykonano w 41,5 proc. czyli na 
za³o¿one 92,16 mln wydano 38,21 mln z³. Z tej 
kwoty prawie 24 mln z³ stanowi³y wydatki bie¿¹ce 
(48,9 proc. planu), a w tym 14,21 mln z³ stanowi³y 
wydatki maj¹tkowe (wykonanie 33 proc. planu). 
Pierwsze pó³rocze zamknê³o siê deficytem           
w wysokoœci 6 mln z³, sfinansowanym kredytami 
bankowymi. Je¿eli chodzi o wskaŸniki zad³u¿enia  
i sp³aty zobowi¹zañ wynosz¹ one odpowiednio 
47,5 proc. (maksymalnie 60 proc.) oraz 3 proc. 
(maksimum 15 proc.). Plan roczny zak³ada 
wskaŸnik planowanej ³¹cznej kwoty d³ugu do 
planowanych dochodów w wysokoœci 49,46 proc., 
a ³¹czna kwota sp³aty zobowi¹zañ ma wynieœæ 
10,05 proc. Informacja zwiera równie¿ dane          
o wykonaniu planu finansowego przez centrum 
kultury, bibliotekê, muzeum i przychodniê 
zdrowia. Ta ostatnia odnotowa³a ujemny wynik    
w wysokoœci 100 tys. z³. Informacja o wykonaniu 
bud¿etu za pierwsze pó³rocze trafi³a do 
Regionalnej Izby Obrachunkowej, która j¹ 
pozytywnie zaopiniowa³a. Tak samo, jak komisja 
bud¿etowa naszej rady.

Na ujemny wynik finansowy przychodni 
zwróci³a uwagê Beata Pietruszyñska, pytaj¹c        
o ewentualne kroki podejmowane w celu naprawy 
tej sytuacji. Barbara Bia³kowska, zastêpca 
burmistrza, wyjaœni³a, ¿e na ujemny wynik 
sk³adaj¹ siê odpisy amortyzacyjne oraz 
utrzymywanie opieki ambulatoryjnej po godz. 
18.00 i w œwiêta, z której korzysta kilka osób 
tygodniowo: - S¹ trzy mo¿liwoœci. Zostawiamy 
przychodniê jako jednostkê bud¿etow¹ gminy, 
tworzymy niepubliczny zak³ad opieki zdrowotnej, 
albo spó³kê prawa handlowego. Jest to temat 
obecnie analizowany.

Rada podjê³a uchwa³ê zmieniaj¹c¹ tegoroczny 
bud¿et oraz wieloletni¹ prognozê finansow¹, 
zadecydowa³a tak¿e o emisji  obligacji  
komunalnych. Dochody bud¿etowe ustalono        
w wysokoœci 72,37 mln z³, wydatki  92,37 mln z³. 
Planowany deficyt ma wynieœæ 20 mln z³ i bêdzie 
pokryty z kredytów (17 mln z³) i emisji obligacji   
(3 mln z³), które zostan¹ wykupione w 2019            
i 2020 r.

Katarzyna Ma³ecka, kierownik Referatu 
Edukacji przedstawi³a informacjê o stanie 
realizacji zadañ oœwiatowych. Prezentowana ona 
jest w kilku obszarach. Omawiany jest stan 
organizacji oœwiaty, baza oœwiatowa, stan 
obiektów i wyposa¿enia, kadra i system 
doskonalenia zawodowego, poziom nauczania, 
sukcesy uczniów, pomoc wychowawcza oraz 
dzia³alnoœæ profilaktyczna i bezpieczeñstwo         
w szko³ach, stan realizacji zadañ oœwiatowych 
gminy na rzecz uczniów i szkó³, uczestnictwo 
placówek w programach i projektach.

Sporo miejsca poœwiêcono na omówienie 
wyników sprawdzianów klas szóstych szkó³ 

podstawowych i egzaminów gimnazjalnych.         
Z przedstawionych informacji wynika, ¿e              
w minionym roku szkolnym œrednie wyniki 
sprawdzianu uczniów naszej gminy s¹ ni¿sze od 
œrednich powiatowej, wojewódzkiej i krajowej, 
jednak uczniowie Szko³y Podstawowej nr 4 
uzyskali rezultaty lepsze ni¿ w powiecie, 
województwie i w kraju. Podobnie sytuacja 
wygl¹da po przeanalizowaniu wyników 
gimnazjalnych. Œrednie gminy s¹ ni¿sze od tych    
w powiecie, województwie i kraju, ale bardzo 
dobre, w wiêkszoœci lepsze od powiatu, 
województwa i kraju, uzyskali uczniowie 
Gimnazjum Publicznego nr 2. Na znakomite 
wyniki SP nr 4 i bardzo dobre GP2 zwróci³a uwagê 
Alicja ¯aguñ, wiceprzewodnicz¹ca rady: - Na 
œredni¹ sk³adaj¹ siê wyniki bardzo dobre i s³abe. 
Powinniœmy zastanowiæ siê co zrobiæ, aby te s³abe 
poprawiæ. Na uwagê zas³uguje te¿ aktywnoœæ 
uczniów zarówno w zajêciach pozalekcyjnych, jak 
i konkursach. Równie¿ w tych dziedzinach 
wyraŸnie przoduj¹ GP2 i SP4. Liczba laureatów 
konkursów przedmiotowych w SP4 jest 
zachwycaj¹ca. Gratulujê dyrekcji, spo³ecznoœci 
szkolnej i rodzicom.

O koniecznoœci porównywania wyników        
w d³u¿szej perspektywie mówi³ z kolei Jan 
Koszarski, przewodnicz¹cy rady. Do szkó³ 
przychodz¹ ró¿ne roczniki zdolniejsze i mniej. 
Wiele czynników ma wp³yw na osi¹gane rezultaty.

W zwi¹zku ze zmian¹ kryteriów dochodowych 
radni uchwalili nowe stawki stypendiów 
socjalnych. W I grupie dochodowej - 105 z³ 
miesiêcznie, II - 100 z³, III - 95 z³, IV - 90 z³ i V - 85 
z³. W grupie I dochód miesiêczny na cz³onka 
rodziny wynosi do 135 z³, w II wy¿szy ni¿ 135 i 
nieprzekraczaj¹cy 185 z³, w III ten przedzia³ to 185 
- 235 z³, w IV - 235 - 285 z³, w V 285 - 456 z³.

Od  2014  r .  r adn i  bêd¹  wyb ie ran i                       
w jednomandatowych okrêgach wyborczych. Tak 
stanowi Kodeks Wyborczy, który wszed³ w ¿ycie w 
sierpniu 2011 r. Jak wyjaœni³a Barbara Grzona  
Górna, sekretarz gminy, nale¿a³o podzieliæ gminê 
na 15 jednomandatowych okrêgów wyborczych, 
gdy¿ tylu radnych wybieramy w naszej gminie:       
- Podzia³ na okrêgi zosta³ przeprowadzony             
z uwzglêdnieniem tzw. jednolitej normy 
przedstawicielstwa, czyli po podzieleniu liczby 
mieszkañców przez liczbê wybieranych radnych. 
Wed³ug stanu na 30 wrzeœnia br. liczba 
mieszkañców wynosi³a 16297 osób, co po 
podzieleniu przez liczbê 15. radnych da³o jednolit¹ 
normê przedstawicielstwa wynosz¹c¹ 1087 osób.

Rada przyjê³a zaproponowany przez 
burmistrza podzia³ na okrêgi wyborcze. Popar³a te¿ 
wniosek rady Inowroc³awia, skierowany przez 
t a m t e j s z y  s a m o r z ¹ d  d o  T r y b u n a ³ u  
Konstytucyjnego o stwierdzenie niezgodnoœci       
z Konstytucj¹ RP przepisów ustawy o utrzymaniu 
c z y s t o œ c i  i  p o r z ¹ d k u  w  g m i n a c h ,  
uniemo¿liwiaj¹cych gminom zlecanie odbioru 
odpadów komunalnych gminnym spó³kom bez 
przetargu. Zdaniem rady naruszaj¹ one 
konstytucyjn¹ zasadê demokratycznego pañstwa 
prawa oraz samodzielnoœæ gmin.

Podczas sesji radni zg³osili szereg interpelacji. 
Micha³ Kuligowski pyta³ o likwidacjê jednego       
z przejazdów kolejowych, mo¿liwoœæ podwy¿ek 
wynagrodzeñ dla ratowników na basenie oraz 
plany dotycz¹ce nawierzchni ul. Sosnowej. Jerzy 
Nowak prosi³ o wyrównanie ulic Prostej i Barwnej, 
pytaj¹c dlaczego ul. Prosta zosta³a wyrównana 
tylko w czêœci. Beata Pietruszyñska mówi³a           
o koniecznoœci naprawy i postawienia wiat na 
przystankach autobusowych, sprawdzenia 

oœwietlenia ulicznego, chcia³a siê te¿ dowiedzieæ 
o stanie przygotowañ s³u¿b miejskich do „akcji 
zima”.  Mariusz Zamorowski wyst¹pi³                  
o zabezpieczenie du¿ego wykopu na rogu ul. 
toruñskiej i Lipowej, Alicja ¯aguñ prosi³a           
w imieniu mieszkañców o postawienie wiaty na 
przystanku autobusowym przy muzeum               
i przegl¹d oraz wyciêcie suchych drzew, jak na 
przyk³ad przy ul. Toruñskiej opodal jednego ze 
sklepów. Maciej Kuligowski chcia³ siê 
dowiedzieæ, kiedy bêdzie oœwietlona ul. 22 Lipca 
na odcinku ko³o cmentarza oraz czy w projekcie 
bud¿etu na 2013 r. uwzglêdniono œrodki na 
adaptacjê poddasza na mieszkania w budynku 
przy ul. Bohaterów Wrzeœnia 6 oraz na budowê 
zaplecza sanitarnego sali gimnastycznej w SP4. 
Lucjan Jelita Rydel pyta³ o plany gminy zwi¹zane 
z doœwietleniem ulic na Osiedlu Leœnym, a Alina 
Faleñczyk o wykonanie nawierzchni drogi przy 
bloku 54A na Osiedlu Toruñskim, która wraz ze 
zmian¹ uk³adu komunikacyjnego sta³a siê 
bardziej uczêszczana.

T. Substyk odnios³a siê do pytania o zaplecze 
sali gimnastycznej. Podkreœli³a, ¿e nastêpny rok 
jest trudny finansowo i wielu rzeczy nie da siê 
zrobiæ. Na dziœ planowane jest jednak przyjêcie 
kwoty na remont sali gimnastycznej wraz            
z przygotowaniem siê do póŸniejszej dobudowy 
zaplecza. O likwidacji przejazdów kolejowych 
rozmawialiœmy z PKP w 2007 r. Krystyna 
Mikulska, dyrektor Wydzia³u Inwestycji              
i Planowania Przestrzennego, zrelacjonowa³a 
przebieg rozmów. Kolej oczekiwa³a likwidacji 
wszystkich przejazdów po³o¿onych bli¿ej ni¿ 3 
kilometry od budowanego bezkolizyjnego 
przejazdu w ul. 23 Stycznia/Leœnej. Uda³o nam 
siê jednak przekonaæ PKP, ¿e nie jest to mo¿liwe  
i nasza argumentacja zosta³a przyjêta. Jednak      
w wypadku przejazdu, o którym mówi³ radny, 
odst¹piliœmy od opiniowania, poniewa¿ nie 
przebiega on w ci¹gu drogi gminnej, a poza tym 
jest ma³o uczêszczany. Co do drogi osiedlowej 
przy Toruñskiej 54A, zaplanowano œrodki na 
prace projektowe, natomiast na wykonanie         
w przysz³ym roku niestety nie.

B. Bia³kowska odnios³a siê do pozosta³ych 
pytañ, m.in.  o wiaty, oœwietlenie ulic, 
przygotowania do zimy. Gmina przystêpuje do 
inwentaryzacji miejsc, które powinny byæ 
oœwietlone b¹dŸ doœwietlone. Po podliczeniu 
kosztów podejmiemy rozmowy z firm¹ 
energetyczn¹ na temat wykonania przez ni¹ 
oœwietlenia w zamian za póŸniejsze rozliczenie   
w ramach konserwacji. Co roku powstaje plan 
wycinki na podstawie przegl¹dów drzewostanu. 
Drzewa  p rzy  u l .  Toruñks ie j  zos t a ³y  
zinwentaryzowane, termin wycinki zale¿y od 
zarz¹dcy. Zastêpca burmistrza przyzna³a, ¿e jest 
problem z wiatami. Krótko po ich naprawie s¹ 
ponownie niszczone. Stawiania nowych wiat nie 
ma w planie przysz³orocznego bud¿etu. Jeœli 
chodzi o postawienie wiaty przy ul. Bydgoskiej, 
nie otrzymaliœmy zgody w³aœciciela terenu na 
jego udostêpnienie na ten cel. Chodzi o 5 m kw. 
Dziura przy ul. Lipowej i Toruñskiej powinna byæ 
zabezpieczona, ale jest to w gestii w³aœciciela 
terenu, a nie jest nim gmina. Równanie dróg 
odbywa siê w miarê potrzeb i mo¿liwoœci. Nie 
zawsze mieszkañcy chc¹, aby drogi by³y równane 
i uzupe³niane ¿u¿lem, b¹dŸ kamieniem 
wapiennym. Nie przewiduje siê tak¿e podwy¿ek 
wynagrodzeñ w 2013 r., równie¿ dla ratowników. 
Mamy te¿ zawart¹ umowê z ZGK na zimowe 
odœnie¿anie. Mówi¹c o ul. Sosnowej T. Substyk 
poinformowa³a, ¿e ostateczne decyzje co do 
wydatków bud¿etowych podejmie rada. 
Burmistrz przygotuje propozycje inwestycji       
w oparciu o realne mo¿liwoœci: - Bêdziemy 
wspólnie siê zastanawiaæ, co w ramach tych 
mo¿liwoœci zrobimy.

Protokó³ na www.bip.soleckujawski.pl.

XXIV SESJA RM

O pieni¹dzach i oœwiacie
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Je¿eli wyniki przeprowadzonych niedawno prób obci¹¿eniowych po³udniowej 
czêœci wiaduktu kolejowego wypadn¹ pomyœlnie, od 17 listopada po nowych torach 
nad tunelem przejad¹ pierwsze poci¹gi. Próby polega³y na sprawdzeniu ugiêcia belki 
noœnej (próba statyczna) oraz przesuniêciu ca³ej konstrukcji (próba dynamiczna).   
W tym celu na wiadukt wjecha³a lokomotywa wa¿¹ca 120 ton. Pierwsze pomiary 
wykonane przez naukowców z Uniwersytetu Zachodniopomorskiego w Szczecinie 
wskazywa³y, ¿e wszystko jest w normie.

Zgodnie z zapisami ustawy o ochronie 
zwie rz¹ t ,  obowi¹zk iem ka¿dego  
posiadacza zwierzêcia domowego jest 
zapewnien ie  mu:  pomieszczen ia  
chroni¹cego je przed zimnem, upa³ami       
i opadami atmosferycznymi, z dostêpem do 
œwiat³a dziennego i  mo¿liwoœci¹ 
swobodnej zmiany pozycji  cia³a,  
odpowiedniej karmy, sta³ego dostêpu do 
wody. 

Nie nale¿y równie¿: trzymaæ zwierz¹t 
domowych na uwiêzi d³u¿ej ni¿ 12 godzin 
w c i¹gu  doby,  s tosowaæ  uwiêz i  
powoduj¹cej uszkodzenie cia³a, cierpienie 
oraz niezapewniaj¹cej mo¿liwoœci 
n i e z b ê d n e g o  r u c h u .  N i e  w o l n o  
wykorzystywaæ uwiêzi o d³ugoœci krótszej 
ni¿ trzy metry, wprowadzaæ do obrotu 
zwierz¹t domowych na targowiskach, 
targach i gie³dach.

Warto te¿ pamiêtaæ o koniecznych 
œrodkach bezpieczeñstwa podczas upa³ów, 
kiedy to nie nale¿y zostawiaæ zwierz¹t na 
s³oñcu, a ich miska powinna byæ zawsze 
pe³na wody. 

Zima to równie¿ bardzo trudny okres 
dla naszych czworono¿nych towarzyszy. 

Pierwsz¹ wa¿n¹ kwesti¹ jest to, aby pies 
w czasie zimowych mrozów mia³ ciep³e      
i suche schronienie. Buda powinna byæ 
odpowiednio du¿a, szczelna, wy³o¿ona 

kocami albo s³om¹. Wejœcie dodatkowo 
mo¿na zabezpieczyæ kawa³kiem koca lub 
innego materia³u, który bêdzie chroni³ 
wnêtrze budy od wiatru i œniegu. 

W czasie zimy psy maj¹ zwiêkszone 
zapotrzebowanie na kalorie.  Nie 
zapominajmy wiêc o regularnym 
karmieniu i wiêkszych porcjach. Pies        
w zimie powinien mieæ zawsze miskê 
ciep³ej wody. 

Wa¿na w czasie mrozów jest równie¿ 
prawid³owa pielêgnacja psa. Sierœæ 
zapewnia odpowiedni¹ ochronê przed 
wiatrem i mrozem. Sprawdzajmy stan ich 
zdrowia, szukajmy odmro¿eñ na koñcach 
ogonów, ³ap i uszu. Wymieñ metalowe 
obro¿e na skórzan¹, która nie bêdzie tak 
zimna. W czasie najwiêkszych mrozów 
zabierz swojego psa na noc w ciep³e 
miejsce. 

Pamiêtajmy, ¿e zaniedbania oraz 
nieprawid³owo sprawowana opieka nad 
psem mo¿e byæ uznana jako znêcanie siê,   
a to jest ju¿ karalne. 

Zakazane jest te¿ niekontrolowane 
wypuszczania psów oraz bez oznakowania 
p o z w a l a j ¹ c e g o  n a  i d e n t y f i k a c j ê  
w³aœciciela lub opiekuna. Zgodnie             
z zapisami obowi¹zuj¹cego w gminie 
Programu opieki nad zwierzêtami, 
znakowanie zwierz¹t, w szczególnoœci 

psów i kotów, realizowane jest poprzez 
bezp³atne wydawanie barwionych 
znaczków rejestracyjnych z numerem, 
w³aœcicielom zwierz¹t, którzy zg³osz¹ siê 
do Wydzia³u Utrzymania Miasta             
(ul. Toruñska 8).

Po swoich pupilach trzeba tak¿e 
sprz¹taæ!

Dbajmy o zwierzêta

„To sztuka puka” - sztuka wspó³czesna 
prosto z Warszawy zawita³a do gimnazjum.

Z inicjatywy Jolanty Szubskiej i Marzenny 
Kuczkowskiej uczniowie z klas twórczych I c    
i II b wziêli udzia³ w projekcie Stowarzyszenia 
Monopol Warszawski, z partnerstwem Zachêty 
Narodowej Galerii Sztuki. 

Projekt ma na celu szerzenie wiedzy           
o sztuce wspó³czesnej, rozwijanie wyobraŸni    
i umiejêtnoœci plastycznych w szko³ach             
i placówkach edukacyjnych w ma³ych 
miejscowoœciach. Uczniowie uczestniczyli     
w warsztatach teoretyczno - praktycznych. 
Najpierw odbyli „multimedialny spacer” po 
galerii, czyli obejrzeli prezentacjê wybranych 
dzie³ i wystaw Zachêty Narodowej Galerii 
Sztuki. Po pokazie odby³y siê zajêcia plastyczne 
zainspirowane prezentowanymi dzie³ami 
sztuki. Zajêcia by³y tak skonstruowane, by 
ka¿dy uczestnik móg³ siê poczuæ artyst¹.

Dzieñ Drzewa - w tym roku w œwiêcie 
drzewa uczestniczyli uczniowie ze wszystkich 
klas pierwszych wraz z wychowawcami. 
Obchody rozpoczê³y siê od przedstawienia 
„S¹d nad Ziemi¹” w wykonaniu szkolnego ko³a 
teatralnego, nastêpnie uczniowie sprawdzili 
swoj¹ wiedzê w konkursie przyrodniczym,      
w którym ka¿d¹ klasê pierwsz¹ reprezentowa³y 
dwie osoby. Zwyciê¿y³a dru¿yna klasy I c.       
O lesie i jego mieszkañcach bardzo ciekawie 
opowiedzia³ zaproszony na uroczystoœæ goœæ 
Miko³aj Ziemblicki, zastêpca nadleœniczego    
w Nadleœnictwie Solec Kujawski. W programie 
znalaz³ siê te¿ czas na zajêcia terenowe, podczas 
których m³odzie¿ wspólnie z przedstawicielami 
z Nadleœnictwa rozpoznawa³a drzewa i krzewy. 
Ka¿da klasa, jak co roku, posadzi³a swoje 
drzewko. Zakoñczeniem imprezy, któr¹           
w ca³oœci zorganizowa³a nauczycielka biologii, 
Ma³gorzata K³aniecka - Sroka by³o spotkanie 
przy ognisku przygotowanym przez leœników.

¯ywe lekcje biologii - nauczycielka 
biologii Anna Wiœniewska zaprosi³a uczniów na 
niecodzienne spotkanie ze œwiatem zwierz¹t. 
Uczniowie mieli okazjê poznaæ egzotyczne 
zwierzêta: gady i stawonogi. ¯ywe zwierzêta 
mo¿na by³o obserwowaæ i  dotykaæ,                    
a ciekawostki o swoich podopiecznych 
przekazywa³ hodowca i pasjonat tych zwierz¹t 
pan Jaros³aw z Torunia. Zaznaczyæ trzeba, ¿e 
lekcje zakoñczy³y siê bez strat, zarówno           
w grupie zwierz¹t jak i uczniów. 

Konkurs biblioteczny „Bibliolada 2012” 
- rozstrzygniêty zosta³ konkurs, którego 
g ³ównym ce l em by ³o  doskona l en i e  
umiejêtnoœci ucznia w zakresie wyszukiwania 
informacji w dostêpnych Ÿród³ach wiedzy, 
pos³ugiwanie siê warsztatem informacyjnym 
biblioteki w celu zgromadzenia danych             
o literaturze przydatnej w nauce szkolnej.

Z ¿ycia
Gimnazjum nr 2
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Z JANEM WACHOWIAKIEM, PREZESEM TPP THERMOPLASTICS POLSKA 
ROZMAWIA ZBIGNIEW STEFAÑSKI.

- Zmieni³ siê w³aœciciel firmy, ale nie 
zmieni³o siê podejœcie do wspó³pracy        
z samorz¹dem. Nadal firma sponsoruje 
lekcje jêzyka niemieckiego, anga¿uje siê 
w akcjê ekologiczn¹ i tak ju¿ od kilku lat.

-  P r z y  z m i a n i e  w ³ a œ c i c i e l a  
poinformowa³em o dzia³aniach firmy na 
r z e c z  n a j b l i ¿ s z e g o  œ r o d o w i s k a ,  
poinformowa³em o dobrej wspó³pracy         
z w³adzami miasta, poinformowa³em te¿     
o naszym zaanga¿owaniu finansowym na 
rzecz miasta. W pierwszym rzêdzie jest 
finansowanie nauki jêzyka niemieckiego  
jest to kilkadziesi¹t tysiêcy z³otych rocznie. 
Podobnie jest z akcj¹ zbierania nakrêtek, 
której celem jest nie tylko ochrona 
œrodowiska, poniewa¿ nakrêtki nie l¹duj¹ na 
wysypisko jako odpad komunalny, tylko s¹ 
przetwarzane na wyroby gotowe. Co roku 
uczniowie soleckich szkó³ i przedszkolaki 
zbieraj¹ oko³o siedmiu ton nakrêtek. Nasze 
zaanga¿owanie finansowe polega na tym, ¿e 
wyceniamy wartoœæ rynkow¹ zebranych 
nakrêtek, mno¿ymy razy dwa i tê kwotê 
przeznaczamy na zakup nagród. Wszystko 
odbywa siê w porozumieniu z dyrektorami 
placówek i pieni¹dze s¹ przeznaczane na to, 
co szko³a czy przedszkole potrzebuj¹.

- Z czego wynika to zaanga¿owanie    
w dzia³ania proekologiczne? Czy               
z potrzeby serca, czy bardziej jako 
dz ia ³ania  w ramach spo ³ecznej  
odpowiedzialnoœci biznesu?

- Te dwie sprawy za³atwione s¹ przy 
jednej okazji. Od wymiernych korzyœci dla 
szkó³ du¿o wa¿niejsze s¹ korzyœci 
edukacyjne. Akcja zbierania nakrêtek nie 
polega tylko na samym zbieraniu. Od 
samego pocz¹tku uczniowie wiedz¹ co dalej 
dzieje siê z nakrêtkami. Pod koniec ka¿dej 
edycji konkursu odbywaj¹ siê do naszego 
zak³adu wycieczki grup szkolnych               
i przedszkolnych, ¿eby pokazaæ dzieciom po 
co zbieraj¹ nakrêtki, co siê z nimi dalej 
dzieje. Mamy du¿¹ frajdê, kiedy pierwszy 
raz w ¿yciu ogl¹daj¹ typowy zak³ad 
przemys³owy, pierwszy raz s¹ w hali 
produkcyjnej, gdzie stoj¹ wielkie maszyny, 
które s¹ w ruchu. Dzieciaki widz¹, jak 
przetwarzany jest zebrany przez nich 
surowiec. Najpierw wêdruje on do m³ynka, 
potem dziecko dostaje kask ochronny na 
g³owê i mo¿e te przemielone nakrêtki 
specjalnym przyrz¹dem wydobyæ.  
Nastêpnie idzie do maszyny, która zasysa 
granulat i wypluwa gotowe elementy           
z tworzywa sztucznego. Pokazujemy, ¿e 
nakrêtki to nie s¹ œmieci tylko surowiec do 
dalszego przetworzenia. Jednoczeœnie 
uœwiadamiamy uczniom rolê tworzyw 
sztucznych w dzisiejszych czasach. 
Próbowaliœmy zachêciæ uczestników 
wycieczek, by wyobrazili sobie jeden dzieñ 

bez dotykania wyrobów z tworzyw 
sztucznych.  Nie by³oby to ³atwe.  
Uœwiadamiamy najm³odszym, ¿e to, co robi¹ 
nie jest tylko zbieraniem nakrêtek dla 
korzyœci materialnych w postaci nagród, ale 
czymœ wiêcej, dzia³aniem na rzecz ochrony 
œrodowiska.

- Niektóre firmy tworz¹ programy 
s typendia lne  d la  uczniów szkó³  
ponadgimnazjalnych, aby w ten sposób 
zapewniæ sobie nap³yw przygotowanych 
pracowników. Czy w wypadku Pañstwa 
firmy te¿ tak jest?

- U nas nie mamy problemu z naborem 
pracowników. Jest sporo podañ o pracê, bo 
mamy bardzo dobre warunki pracy, socjalne. 
Wszystko odbywa siê absolutnie zgodnie     
z  przepisami .  Je¿el i  na  przyk³ad 
pracownikowi przys³uguj¹ jedne spodnie 
rocznie, a podr¹ mu siê w pracy, to nie martwi 
siê sam o nastêpne, tyko dostaje nowe. 
Odzie¿ zimowa te¿ jest solidna, gdy¿ 
kryterium decyduj¹cym nie jest niska cena, 
tylko jakoœæ. To samo z posi³kami 
regeneracyjnymi w okresie jesiennym           
i zimowym. Niskie temperatury, praca na 
powietrzu uprawniaj¹ do posi³ku. W barze 
z n a j d u j ¹ c y m  s i ê  w  I n k u b a t o r z e  
Przedsiêbiorczoœci pracownicy wybieraj¹ 
sobie po prostu dania z karty, które s¹ w barze 
dostêpne oczywiœcie za to nie p³ac¹c. 
Dodam, ¿e nie ma specjalnych wymogów 
k w a l i f i k a c y j n y c h  o d  p r z y s z ³ y c h  
pracowników np. œlusarz, stolarz, spawach. 
Wystarczaj¹ w wiêkszoœci chêæ do pracy       
i sprawnoœæ manualna. Praca polega            
w g ³ównej  mierze  na  pakowaniu  
wytworzonych detali. Jednak kiedy jest 
mo¿liwoœæ, odwiedzaj¹ nas wycieczki ze 
szkó³ zawodowych, ekonomicznych, aby 
uczniowie mogli zobaczyæ produkcjê nie 
tylko z perspektywy warsztatów szkolnych.

- Jaka jest kondycja firmy? Czy 
zamierzacie zwi¹zaæ siê z Solcem                 
i Parkiem Przemys³owym na d³u¿ej?

- Miejsce jest jak najbardziej trafione. 
Dobre po³o¿enie logistyczne. Dobra 
wspó³praca z gmin¹ za tym przemawiaj¹. 
Wystarczy, ¿e kontrahentom z Rzeszowa, ze 
Szczecina, czy z Frankfurtu nad Menem 
powiemy, ¿e firma znajduje siê miêdzy 

Bydgoszcz¹ i Toruniem w soleckim Parku 
Przemys³owym przy drodze krajowej nr 10 
i trafiaj¹ bez problemów. Jeœli chodzi         
o biznesow¹ stronê naszej dzia³alnoœci, 
odpukuj¹c, kryzysy nas siê nie imaj¹. 
Pracujemy w sektorze mniej wra¿liwym na 
tego typu zawirowania. Produkujemy 
g³ównie dla przemys³u budowlanego          
i oko³obudowlanego. Ponad 90 proc. 
produktów eksportujemy do Anglii, 
Niemiec, Francji, Holandii, Belgii, 
Hiszpanii. Bardzo du¿o w tym roku 
wykorzystano naszych wyrobów na 
przygotowanie terenów olimpijskich          
w Londynie, znalaz³y te¿ zastosowanie na 
p a r k i n g a c h  p r z y  l o t n i s k a c h  
miêdzynarodowych jak Heathrow            
w Londynie, czy Schiphol w Amsterdamie. 
W Polsce parkingi przy stadionie 
¿u¿lowym, stadionie warszawskiej Legii.

- Czyli mimo tak du¿ego eksportu nie 
o d c z u w a c i e  s p o w o l n i e n i a  
gospodarczego w krajach Uni i  
Europejskiej?

- Od pocz¹tku dzia³alnoœci firma 
odnotowuje systematyczny wzrost. Na 
pocz¹tku by³ wiêkszy, ale nadal siê 
utrzymuje. Odnawiamy park maszynowy. 
W ostatnim roku kupiliœmy trzy nowe 
maszyny ³¹cznie z pó³ miliona euro, bez 
kredytów bankowych. W mojej ocenie, 
choæ trudno mi samemu o tym mówiæ, 
f i rma  j e s t  p rowadzona  zgodn ie                    
z przepisami prawa pracy, prawa 
rachunkowego. Zaœwiadczaj¹ to wyniki 
kontroli skarbowej, ZUS-u.

- Rozumiem wiêc, ¿e dzieciaki nadal 
mog¹ liczyæ na wsparcie w nauce jêzyka 
niemieckiego?

-  B ê d z i e m y  t ê  d z i a ³ a l n o œ æ  
kontynuowaæ dopóty, dopóki bêd¹ chêtni. 
Anga¿ujemy siê te¿ we wsparcie 
jednorazowe np. dla domu kultury, czy 
sfinansowaliœmy wycieczkê klasow¹ do 
Krakowa  i  Wie l i czk i .  Un ikamy  
finansowania takich przedsiêwziêæ,          
w których nie wiemy na co dok³adnie bêd¹ 
przeznaczone pieni¹dze, albo mo¿na 
wykonaæ samodzielnie, tak jak np. 
papierowych tablic matematycznych. 
Obecne  mo¿l iwoœc i  komputerów               
i  p r o g r a m ó w  d a j ¹  m o ¿ l i w o œ c i  
samodzielnego wykonania przez uczniów 
wielu pomocy. To nawet dla nich wiêksza 
frajda i zostaje w pamiêci na d³u¿ej.

- Widzê, ¿e firma czuje siê z Solcem 
zwi¹zana. Perspektywa prowadzenia 
dzia³alnoœci w Parku Przemys³owym 
jest i przeprowadzki w inne miejsce 
Pañstwo nie planuj¹?

- Rozwa¿amy zakup dotychczas 
dzier¿awionej nieruchomoœci od gminy. 
Pewne kroki w tym kierunku ju¿ zosta³y 
poczynione. Myœlê, ¿e to najlepszy dowód 
na to, ¿e wi¹¿emy swoj¹ przysz³oœæ z tym 
terenem, tym bardziej, ¿e tak bardzo 
przyjaŸnie i pomocnie traktuje siê tu 
przedsiêbiorców. Mówiê o tym zreszt¹ na 
ró¿nych forach pracodawców czy to         
w Business Centre Club, czy w PKPP 
Lewiatan.

Firma wi¹¿e przysz³oœæ
z naszym miastem
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Soleckie Centrum Kultury

Soleckie Centrum Kultury proponuje 
mieszkañcom interesuj¹cy cykl imprez pod 
n a z w ¹  S O L E C K A  J E S I E Ñ  
KULTURALNA. Najbli¿sz¹ z nich 
zaplanowano na 26 paŸdziernika o godz. 
18.00. W auli szko³y muzycznej przy ul. 
Koœciuszki 12 odbêdzie siê Koncert 
Jubileuszowy z okazji 26. urodzin SCK, 
w którym wyst¹pi Agnieszka Zawadzka  
Rynduch wraz z zespo³em CAYO.

Agnieszka Zawadzka jest rodowit¹ 
b y d g o s z c z a n k ¹ ,  a b s o l w e n t k ¹  
Uniwersytetu Kazimierza Wielkiego. 
Pracuje z dzieæmi i m³odzie¿¹, zara¿aj¹c je 
swoj¹ muzyczn¹ pasj¹. W roku 2006 
zosta³a laureatk¹ programu Szansa na 
sukces i wyst¹pi³a w Sali Kongresowej      
w koncercie laureatów. Jest tak¿e 
pó³finalistk¹ programów Idol oraz Œpiewaj 

i walcz, w którym wyst¹pi³a u boku 
Mieczys³awa Szczeœniaka. W ostatnim 
czasie bra³a udzia³ w programie Bitwa na 
g³osy, œpiewaj¹c w ekipie Natalii 
Kukulskiej. Wyst¹pi³a tak¿e w Opolu        
w koncercie poœwiêconym twórczoœci 
Anny Jantar i Jaros³awa Kukulskiego.

Zespó³ CAYO powsta³ w 2010 roku, 
obecnie pracuje nad debiutanck¹ p³yt¹,       
a w jego sk³ad wchodz¹: Kamil Kluczyñski 
- perkusja, Bartek WoŸniak - gitara 
elektryczna, Bartosz Styœ - gitara basowa. 
Na klawiszach zagra  Wojtek Rynduch, 
który na co dzieñ jest dyrygentem chóru 
Cantabile, instruktorem SCK. Jako support  
wyst¹pi¹ nasi soleccy piosenkarze z grupy 
Przestrzeñ DŸwiêkoszczelna pod wodz¹ 
Wojtka Michalskiego. Wstêp na koncert - 
wolny.

SCK od zawsze oczekuje od mieszkañców propozycji imprez, tematów i klubów 
zainteresowañ staraj¹c siê spe³niaæ wszelkie programowe sugestie. Z tym wiêksz¹ 
satysfakcj¹ og³aszamy, ¿e planuje powstanie Klubu Mi³oœników Czes³awa 
Niemena. Tak¹ propozycjê zg³osi³ oddany fan Niemena  W³odzimierz Król,             
a zamierzenia klubu s¹ bogate. Bêdzie mo¿na wspólnie s³uchaæ i wymieniaæ siê 
nagraniami, p³ytami, wspólnie wyje¿d¿aæ na niemenowskie przegl¹dy i festiwale, 
spotykaæ siê z tymi, którzy znali go osobiœcie. Mamy nadziejê, ¿e w Solcu s¹ 
mi³oœnicy twórczoœci Niemena i ochoczo zg³osz¹ swój akces pod numerem telefonu 
52 387 9810 (sekretariat SCK).

Szóstego listopada w Pa³acu Kultury     
i Nauki w Warszawie odbêdzie siê "Polsko-
Litewski Kongres M³odzie¿y". Organizuje 
go z okazji swojego piêciolecia "Polsko  
Litewski Fundusz Wymiany M³odzie¿y". 
Bêdzie to spotkanie na najwy¿szym 

szczeblu -  pomiêdzy politykami,  
dzia³aczami m³odzie¿owymi i m³odymi 
uczestnikami projektów z obu krajów, 
którego celem jest zaprezentowanie 
dorobku ki lkuset  zreal izowanych              
w ostatnim piêcioleciu projektów.

Swój wk³ad w ocieplanie stosunków 
miêdzy naszymi krajami ma tak¿e Soleckie 
Centrum Kultury. Od trzech lat realizuje 
projekty m³odzie¿owe w ramach 
Funduszu, bêd¹c wiêc jedn¹ z bardziej 
doœwiadczonych organizacji. Blisko 40 
m³odych mieszkañców naszego miasta 
mia³o ju¿ okazjê tworzyæ wspólne projekty, 
zarówno na Litwie, jak  i w Polsce. 

- Z tego powodu otrzymaliœmy 
zaproszenie do wspó³tworzenia kongresu. 
Dwójka liderów wróci³a ju¿ z seminarium 
w Wilnie,  w którego trakcie 24 
uczestników i liderów z obu krajów 
tworzy³o program dzia³añ kongresu. Ju¿ 
nied³ugo nasza reprezentacja bêdzie mia³a 
okazjê pojechaæ do Warszawy, aby pokazaæ 
edukacyjny dorobek, uzyskany w trakcie 
wspólnych projektów. Kongres, oprócz 
spotkañ z urzêdnikami z Kancelarii 
Premiera RP, czy pos³ami, bêdzie siê 
sk³ada³ z og³oszenia wyników konkursu na 
najlepsze projekty oraz prezentacji 
przygotowanych przez organizacje bior¹ce 
udzia³ w wymianach. SCK przypad³o 
miêdzy innymi koordynowanie realizacji 
filmu dotycz¹cego wymiaru edukacyjnego 
projektów, no i oczywiœcie prezentacje 
muzyczne m³odzie¿y. Efekty naszego 
ostatniego projektu mo¿na ogl¹daæ na 
potralu YouTube pod has³em "Pl-Lt Music 
Crossroads", a naszego bloga znajdziecie 
na www.sck-solec.com.pllt - informuje 
Wojciech Michalski z SCK.

Coœ dla mi³oœników
Niemena

9 listopada o godz. 18.00 w auli szko³y 
muzycznej bêdzie mia³o miejsce kolejne 
spotkanie z cyklu Kantor Wymiany Myœli - 
tym razem zaproszenie do rozmowy 
przyjê³a znana artystka estradowa, 
aktorka, wokalistka, konferansjer Joanna 
Bartel. Wstêp wolny.

mmm
Do 5 listopada br. nale¿y wype³niæ 

deklaracjê by zostaæ wolontariuszem XXI 

Fina³u Wielkiej Orkiestry Œwi¹tecznej 
Pomocy (weŸ swoje legitymacyjne zdjêcie 
i przyjdŸ do SCK, ul. Koœciuszki 12).

mmm
4 listopada w SCK o godzinie 14.00 

rusza turniej w grê karcian¹ "Munchkin!" - 
zapisy do czternastej, a koszt udzia³u        
w turnieju 1 z³.

mmm
Do koñca miesi¹ca w Muzeum Solca 

im. Ksiêcia Przemys³a przy ul. Toruñskiej 
8 ogl¹daæ mo¿na wystawê prac sekcji 
rzeŸbiarskiej SCK prowadzonej przez 
Janusza May'a pod nazw¹ Drewnem 
malowane

.mmm
Ju¿ mia³y miejsce pierwsze próby 

kabaretu seniorów; na amatorów 
kabareciarzy czekamy w ka¿dy czwartek  
o godz. 15.00.

mmm
Firma Bogner Edelstahl z soleckiego 

Parku Przemys³owego odpowiedzia³a na 
apel i przekaza³a SCK swoje reklamowe 
gad¿ety. Centrum kultury dziêkuje             
i zachêca inne firmy do tego gestu.

Jednym
zdaniem

Fletowe Impresje Muzyczne to tytu³ 
koncertu, który odby³ siê 15 paŸdziernika br. 
w Filharmonii Pomorskiej w Bydgoszczy. 
Fakt ten godny jest odnotowania, wszak na 
filharmonicznej widowni zasiad³a spora 
grupa soleckich seniorów. A wszystko to za 
spraw¹ prowadzonego w SCK projektu 
Dodaæ ¿ycia do lat. W jego ramach wczeœniej 
urodzeni solecczanie wêdruj¹ pod opiek¹ 
Alicji Zielas po ró¿nych obszarach sztuki       
i ¿ycia. Koncert zawiera³ muzykê J.S. Bacha, 
W. A. Mozarta, P. Czajkowskiego,                
J. Brahmsa, G. Bizeta i C. Debussy'ego         
w wykonaniu Kwartetu Fletowego 
FLAUTANDO.

Koncert jubileuszowy

Wspólne
projekty
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Oœrodek Sportu i Rekreacji

Solecki OSiR bêdzie 27 paŸdziernika 
br. aren¹ zmagañ sportowych powiatów. 
Na ten dzieñ zaplanowano Pierwszy 
Samorz¹dowy Festyn Sportowy 
Powiatów Bydgoskiego i Toruñskiego.

W rywalizacji wezm¹ udzia³: dru¿yna 
V I P  k a ¿ d e g o  p o w i a t u ,  z e s p o ³ y  
reprezentuj¹ce poszczególne gminy z obu 
p o w i a t ó w  o r a z  e k i p y  s t a r o s t w  
powiatowych. Dru¿yny bêd¹ liczy³y po 
dziesiêciu zawodników.

Zespo³y VIP wystartuj¹ w turnieju 
krêgli, rzucie kaloszem na odleg³oœæ           
i w rzutach do kosza. Pozosta³e 
reprezen tac je  bêd¹  zmaga³y  s iê                  

w nastêpuj¹cych konkurencjach: rzuty do 
kosza, tor przeszkód, slalom z kijem 
hokejowym, bieg w workach, ubieranie       
i zdejmowanie koszulki, przenoszenie pi³ki 
lekarskiej, slalom dru¿ynowy w lince, 
rzuty lotk¹, rzut kaloszem na odleg³oœæ, 
przeci¹ganie liny.

Jak wiêc widaæ konkurencje s¹ bardzo 
widowiskowe, warto wiêc choæby dlatego 
przyjœæ i kibicowaæ dru¿ynie Solca 
Kujawskiego. Festyn rozpoczyna siê          
o 9.30, a zakoñczenie sportowych zmagañ 
planowane jest na godz. 13.00. PóŸniej 
nast¹pi wrêczenie pucharów, nagród           
i dyplomów.

Pierwsza po³owa paŸdziernika 
up³ynê³a pod znakiem zmagañ pi¹tek 
pi³karskich dziewcz¹t i ch³opców ze szkó³ 
p o d s t a w o w y c h  i  g i m n a z j ó w                      
w mistrzostwach powiatu. W grupie 
dziewcz¹t ze szkó³ podstawowych Solec 
reprezentowa³a dru¿yna Zespo³u Szkó³, ale 
zajê³a ostatnie miejsce w grupie i nie 
walczy³a o miejsca na podium. Nieco 
lepiej zaprezentowali siê ch³opcy ze szkó³ 
podstawowych, którzy walczyli o trzecie 
miejsce. Niestety mecz przegrali 1:2. 
Gimnazjalistki z ZS, które gra³y                
w  p o w i a t o w y c h  m i s t r z o s t w a c h  
powtórzy³y rezultat swoich m³odszych 
kole¿anek. Taki sam los, ostatnie miejsce  
w grupie, spotka³ równie¿ gimnazjalistów 
z Gimnazjum Publicznego nr 2.

Pi¹tki
pi³karskie

Za nami ostatnia, pi¹ta w jesiennej 
edycji, kolejka Soleckiej Ligi Orlika. 
Niestety po raz drugi nie zagra³ zespó³ 
Rudy 102 trac¹c punkty. Po rundzie 

jesiennej na czele,  z kompletem 
wygranych, ubieg³oroczny mistrz  ZNS      
z 15 punktami. Na czo³owych miejscach 
równie¿ Oldboje (12 punktów) i Camsat (9 
punktów). W klasyfikacji najlepszych 
strzelców prowadzi Wojciech B³aszczak 
(ZNS, 14 bramek), drugi jest Pawe³ Elszyn 
(równie¿ ZNS, 10 goli na koncie), trzeci¹ 
lokatê zajmuj¹ Micha³ Staszyñski (Camsat)           
i Szymon Kruk (Oldboje), którzy strzelili 
po 9 goli. Runda rewan¿owa wiosn¹ 2013 
roku. W przerwie zimowej tradycyjnie 
rozgrywki Soleckiej Ligi Pi³ki Halowej. Ich 
pocz¹tek w listopadzie. 6 listopada w sali 
klubowej OSiR odbêdzie siê zebranie 
organizacyjne SLPH oraz IV Otwartego 
Turnieju pi³ki No¿nej Halowej z okazji 
Narodowego Œwiêta Niepodleg³oœci 11 
listopada. Pocz¹tek zebrania kapitanów      
i kierowników wszystkich chêtnych 
dru¿yn, o 17.30.

Liga Orlika

Przed nami zmagania powiatów

W sali soleckiego Zespo³u Szkó³ 20 
paŸdziernika br. odby³ siê ósmy turniej 
cyklu Grand Prix 2012 amatorów          
w tenisie sto³owym. Turniej ten by³ 
przedostatnimi zawodami tegorocznego 
cyklu. W rywalizacji 19 zawodników 
najlepszy okaza³ siê, podobnie jak we 
wrzeœniowym GP, Krzysztof Markiewicz, 
który pokona³ Piotra Wojciechowskiego 
3:1. W meczu o trzeci¹ lokatê Krzysztof 
Górski pokona³ Leszka Dr¹¿kowskiego. 

W klasyfikacji GP 2012 (liczyæ siê 
bêdzie siedem najlepszych wystêpów 
ka¿dego zawodnika) prowadzi czo³owa 
trójka ósmego turnieju. Krzysztof 
Markiewicz zgromadzi³ 414 punktów i ma 
17 punktów przewagi nad Piotrem 

Wojciechowskim oraz 69 punktów nad 
Krzysztofem Górskim. Ca³y czas trwa 
jednak walka o wszystkie lokaty, w tym   
o pozycje w pierwszej dziesi¹tce.

Ostatni turniej rozegrany zostanie pod 
koniec listopada. Po nim obêdzie siê 
uroczyste zakoñczenie oraz dekoracja 
najlepszych zawodników cyklu (nagrody 
o t r z y m a  n a j l e p s z a  d z i e s i ¹ t k a                    
w klasyfikacji).

Grand Prix
amatorów

W meczu 6 kolejki bie¿¹cego sezonu III ligi 
tenisa sto³owego nasz zespó³ UKS Top 
zmierzy³ siê w Che³mnie z miejscowym LUKS 
III. Przed tym spotkaniem byliœmy wy¿ej        
w tabeli ni¿ rywale, jednak trudno powiedzieæ, 
¿e byliœmy zdecydowanymi faworytami tego 
meczu. Przeciwnicy dysponuj¹ szerok¹ kadr¹ 

bardzo dobrych zawodników i jeœli tylko 
zechc¹, mog¹ byæ groŸni dla ka¿dego 
przeciwnika. 

Mecz rozpocz¹³ siê od prowadzenia 
gospodarzy 3:1, spoœród naszych graczy swój 
pojedynek wygra³ jedynie Daniel Szczepañski 
z B.Domagalskim. Po grach deblowych LUKS 
prowadzi³ 4:2 (wygrana debla Szczepañski-
Krzy¿añski z par¹ Szczuka-Gronowski), zaœ po 
dwóch kolejnych singlach a¿ 6:2. W tym 
momencie tylko niepoprawni optymiœci mogli 
wierzyæ, i¿ nie przegramy tego spotkania. Na 
szczêœcie nasi zawodnicy do takich nale¿¹ i po 
kolejnych wygranych D.Szczepañskiego, 
S.Paliwody, ponownie Szczepañskiego, 
M.Krzy¿añskiego i ponownie Paliwody 
wyszliœmy nawet na prowadzenie 7:6! Niestety, 
w ostatnim meczu tego niezwykle zaciêtego 
meczu Tomek £ojewski uleg³ F.Strychalskiemu 
i mecz ostatecznie zakoñczy³ siê remisem 7:7.

Punkty dla UKS Top w tym meczu 
zdobyli: Daniel Szczepañski - 3, Szymon 
Paliwoda - 2, Miko³aj Krzy¿añski - 1 oraz 
debel Szczepañski-Krzy¿añski. 

Zwyciêska passa naszego zespo³u zosta³a 
zatem przerwana, jednak punkt zdobyty          
w Che³mnie musi cieszyæ, szczególnie jeœli 
spojrzymy na niego z perspektywy wyniku 2:6.

Kolejny mecz w sobotê 27 paŸdziernika we 
w³asnej hali z UKS Pig¿a (god. 11.00). 
Zapraszamy kibiców na mecz i do odwiedzania 
strony internetowej klubu, na której codziennie 
nowe szczegó³y dotycz¹ce soleckiego ping 
ponga: www.mlkssoleckujawski.bnx.pl.

Przerwana
passa



 

Hanna Libumska - Bart³omiej Kata 
(6 paŸdziernika 2012 r.)

Katarzyna Joanna Kufel - Mariusz Wisiñski 
(13 paŸdziernika 2012 r.)

Karolina Daria Gêsta - W³adys³aw Adam Kulczyñski 
(20 paŸdziernika 2012 r.)

Aleksandra Maria Wróblewska - £ukasz Marcel Maj
(20 paŸdziernika 2012 r.)

Najlepsze ¿yczenia na nowej drodze ¿ycia!

MA£¯EÑSTWA:

USC zanotowa³

Kole¿ance Jolancie ¯ubkowskiej 
szczere wyrazy wspó³czucia

z powodu œmierci 

MATKI

sk³adaj¹ 
DYREKCJA oraz PRACOWNICY 
SZKO£Y PODSTAWOWEJ NR 4

Stosownie do art. 35 ust. 1 z dnia 21 sierpnia 1997 
r. o gospodarce nieruchomoœciami (Dz.U. z 2010 r., nr 
102, poz. 651 ze zm.), burmistrz podaje do publicznej 
wiadomoœci, ¿e w siedzibie Urzêdu Miasta i Gminy w 
Solcu Kujawskim na tablicy og³oszeñ przy ul. 23 
Stycznia 7,  zosta³y wywieszone wykazy 
nieruchomoœci do wydzier¿awienia i sprzeda¿y. 
Dzier¿awa dotyczy nieruchomoœci po³o¿onych         
w Solcu Kujawskim przy ul.  Bydgoskiej                     
z przeznaczeniem pod drobne uprawy rolne                 
i szklarniê, na rzecz dotychczasowego dzier¿awcy, 
natomiast do sprzedania jest nieruchomoœæ gruntowa 
niezabudowana , po³o¿ona w Solcu Kujawskim przy 
ul. Rzymskiej, stanowi¹ca dzia³kê nr 1074/22.

Do dzier¿awy
i na sprzeda¿

W dniach 12-14 paŸdziernika br. KTR TORPEDO uczestniczy³ w 130. osobowym 
zlocie w Go³aszewie zorganizowanym przez klub rowerowy CYKLISTA z W³oc³awka 
z okazji piêciolecia za³o¿enia tego klubu. Gospodarze zorganizowali rajd                    
z mnóstwem atrakcji, m.in. ze zwiedzaniem Kowala, gdzie burmistrz Eugeniusz 
Go³embiewski wrêczaj¹c klubom pami¹tki z miasta wspomnia³ z szacunkiem 
"swojego przyjaciela, œp. Antoniego Nawrockiego", czym wszystkich solecczan uj¹³ 
za serce. Ze zlotu oprócz licznych nagród indywidualnych za konkurencje sportowe 
TORPEDO przywioz³o kolejny do kolekcji puchar, ufundowany przez Marsza³ka 
Piotra Ca³beckiego.

Zmiana z czasu letniego na zimowy 
n a s t ¹ p i  w  n o c y  z  s o b o t y  ( 2 7  
paŸdziernika)  na niedzielê  (28 
paŸdziernika) br. Zegarki przestawiamy 
z godz. 3:00 na 2:00 w nocy. Dziêki temu 
bêdziemy mogli w niedzielny poranek 
nieco d³u¿ej poleniuchowaæ.

Idzie zima

Z okazji urodzin Kubusia Puchatka, 
Bibl io teka Publ iczna dla  Dzieci   
przygotowa³a specjalne zajêcia dla 
przedszkolaków, które odby³y siê 16 
paŸdziernika br. Spotkanie rozpoczê³o siê 
od wys³uchania bajki pt.”Cierpliwoœci 
Kubusiu”. Nastêpnie dzieci otrzyma³y 
przygotowane wczeœniej elementy do 
z³o¿enia i sklejenia, z których powsta³ 
Kubuœ Puchatek. Jak przysta³o na 
tradycyjne urodziny, mali  goœcie 
zaœpiewali Kubusiowi sto lat, a na sam 
koniec zajêæ, wjecha³ dwupiêtrowy tort    
(z papieru), w którego wnêtrzu dzieci 

odkry³y ma³e, s³odkie „co nie co” .Zabawa 
by³a wyœmienita. Biblioteka pomyœla³a 
równie¿ o dzieciach nie chodz¹cych do 
przedszkoli, które mog³y uczestniczyæ      
w podobnych zajêciach dzieñ póŸniej        
w œrodê 17 paŸdziernika br., w ramach 
dzia³alnoœci Klubu Mam. Ale w Centrum 
Aktywnoœci i Edukacji myœl¹ nie tylko       
o najm³odszych. Na 31 paŸdziernika br. 
z a p l a n o w a n o  b o w i e m  s p o t k a n i e  
organizacyjne Komputerowego Klubu 
Seniora. Pocz¹tek spotkania o godz. 16.30 
w siedzibie centrum i biblioteki przy ul. 23 
Stycznia 9.

CENTRUM AKTYWNOŒCI I EDUKACJI

Kubuœ i komputery

W Zespole Szkó³ trwa Miêdzynarodowy 
Miesi¹c Bibliotek Szkolnych o czym 
œwiadcz¹ dekoracje i wystawy w bibliotece 
oraz  przeprowadzone konkursy.  17 
paŸdziernika rozstrzygniêto Wielki Konkurs 

na Komiks i Najciekawsz¹ zak³adkê do 
ksi¹¿ki.

W konkursie na najciekawsz¹ zak³adkê    
w kategorii klas 0-3 wygra³a Paulina £assa   
z kl. 2a, 2 miejsce zaj¹³ - Maciej Mirzwa - kl. 3 
b i 3 miejsce zaj¹³ Kacper Zieliñski z kl. 2c .  
W kategorii klas 4-6 zwyciê¿y³a Arkadia 
Gacek - kl. 6b, 2 miejsce - Dagmara 
Krzemkowska - kl. 5b, 3 miejsce - Tymoteusz 
Padczyk - kl. 5a. 

Wielki Konkurs na Komiks - cieszy³ siê 
równie¿ du¿ym powodzeniem. W kategorii 
klas 0-3 zwyciê¿y³ Miko³aj Pietrowski z kl. 
2a, 2 miejsce zajê³a Natalia £ysko kl. 2a a 3 - 
Karol Kliszewski - kl. 2c. W kategorii klas 4-6 
- 1 miejsce - Magda Lisowska z kl. 6b, 2 
miejsce Kasia Wydra z kl. 5c, trzecie miejsca 
zajê³y: Ewelina Kotrych i Aneta Szczêsna    
z klasy 6b.

Miesi¹c
bibliotek
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